
Interpelace – jednání ZMČ P5 17. 6. 2025 
 
Rád bych prostřednictvím pana starosty Herolda interpeloval  
pana Mgr. Antonín Kufu – tajemníka MČ Praha 5 
 
Interpelace nese název:  
Důvody pro školní krizi – veřejné dezinterpretace vedoucí odboru školství Mgr. Jany 
Korecké 
 
 
Vážený pane tajemníku, 
rád bych reagoval na to, co se odehrálo na shromáždění rodičů při losování prvňáčků 
dne 14. 5. 2025 na půdě ZŠ Podbělohorská 
 
Na dotaz rodičů z pléna na příčiny situace, která nastala při zápisu do ZŠ 
Podbělohorská paní vedoucí odboru školství Jana Korecká odpověděla takto: 
 
Důvody byly podle ní dva: 
 

1. Přebujelá výstavba developerských společností na území Košíř 
 

Tak to samozřejmě má pravdu, ale to měla křičet do světa před 10ti lety a možná 
bychom této situaci předešli. 
 
 

2. Za druhé, to mne doslova šokovalo, uvedla, že dalším důvodem je, že tu 
máme příliš mnoho ukrajinských dětí. 
 

Za prvé, mám dojem, že každý státní úředník by měl ve svých veřejných výstupech 
na oficiálních jednáních MČ zhruba držet linii výkladu světa shodnou s politickým a 
kulturním systémem, ve kterém funguje, zvláště pokud žijeme v demokratickém 
státě. A soukromé názory, ať si ventiluje v soukromí. 
 
Opravdu si nemyslím, že bychom nejen my politici, ale i státní úředníci v naší zemi 
měli něco svádět na děti z Ukrajiny, kteří utekli se svými rodiči před válečným 
konfliktem.  
 
Protože za problémy si můžeme my sami, protože často trpíme nedostatkem naší 
vlastní vynalézavosti.  
 
A znovu zopakuji: pokud si už myslí daný úředník něco úplně jiného, než co se 
očekává, tak pokud je zaměstnancem naší MČ, tak by neměl svoje pomýlené názory 
ventilovat veřejně, protože v tu chvíli prostě jako úředník na formálním setkání 
reprezentuje naší Městskou část, která ale pevně doufám vzhledem ke 
svému jednání zvláště v době akutní uprchlické krize, je ve svých postojích a jednání 
v příkrém rozporu s tím, co tvrdí paní Korecká. 
 
Ale důležitější je morální rovina věci a v té nelze připustit, že neschopnost systému a 
neschopnost vlastní někdo pro odvedení pozornosti svede na toho úplně nejslabšího, 



na někoho, kdo se vůbec nemůže bránit. Na někoho, kdo se provinil jenom tím, že 
prostě jenom je. 
 
Pane tajemníku, vyzývám Vás prostřednictvím pana starosty, abyste s paní Koreckou 

tuto nešťastnou záležitost osobně řešil, protože toto vyjádření jsme od ní bohužel 

veřejně neslyšeli poprvé, ale děje se to opakovaně. A doufám, že už se to opakovat 

nebude. Nerad bych se na jakémkoliv příštím veřejném jednání v přítomnosti paní 

Korecké za naše úředníky jako člověk hluboce styděl. Děkuji. 


